
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 42

от  заседание, състояло се на 21.05.2004 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. д-р Лилия Райчева, доц. д-р Маргарита Пешева, Мария 
Стефанова,  проф.  Марко  Семов,  Райна  Николова,  Райчо  Райков,  Стефан 
Димитров, Тома Иванов, Юлиана Тончева. 
ОТСЪСТВАЛИ: няма. 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Избор на генерален директор на БНР.

Начало на   заседанието 13,00 часа,  водено от Райчо Райков,  Председател  на 
СЕМ, протоколист -  Михаела Йоргова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”:

Райчо  Райков  откри  заседанието  и  се  обърна  към  присъстващите  в  залата 
журналисти. След проведеното събеседване с тримата кандидати за генерален 
директор на БНР, СЕМ ще проведе гласуване, което е тайно, но в присъствието 
на журналисти. Така е проведено и гласуването за генерален директор на БНТ. 
СЕМ е приел, че този начин на гласуване е най-демократичната форма. След 
направеното разяснение Райчо Райков се обърна към членовете на СЕМ - след 
като е протекло публичното представяне на вижданията за развитие на БНР като 
национален обществен радиооператор и след проведеното днес събеседване с 
тримата  финалисти,  дали  всеки  един  от  членовете  на  Съвета  смята,  че 
процедурата  е  минала  така,  както  е  определена  с  решението  на  СЕМ  от 
01.04.2004 г.  и дали всеки един от тях смята,  че има кандидат и има своето 
вътрешно убеждение, че той отговаря на заложените критерии, които СЕМ е 
определил със своето решение за оценка на кандидатите? 
Тома Иванов  смята, че и тримата кандидати отговарят на изискванията и на 
закона и на условията на конкурса. Обръща се най-сериозно към колегите си и 
към всички присъстващи в залата, ако някой има да каже нещо против някой от 
кандидатите, да го стори, защото, ако излезе пак “кон № 10”, не желае да слуша 
същите пледоарии, каквито е имало по повод избора на генерален директор на 
БНТ.
Марко Семов изрази своя протест пред журналистите, като отбеляза, че никога 
не е казвал, че е "крайно време да бъде избран професор за генерален директор 
на БНТ”, каквито публикации е видял в пресата. На конкретния въпрос на Райчо 
Райков отговори, че ако има начин, той би гласувал и за тримата кандидати за 
генерален директор на БНР. Конкуренцията е много сериозна и много силна.
Стефан  Димитров  също  изказа  мнението  си,  че  наистина  кандидатите  са 
сериозни и изборът ще е труден, тъй като кандидатите са много по-силни от 
кандидатите за генерален директор на БНТ.
Райна Николова смята, че този конкурс е бил едно много силно състезание. В 
него  са  участвали  много  достойни  радиослужители  –  бивши  и  настоящи. 
Появили са се много интересни идеи. Изказани са различни мнения, но те са 
изразени изключително честно и заявени ясно. Смята, че към настоящия момент 
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въз основа на обявените от СЕМ критерии и съобразно законовите изисквания, 
след  като  са  допуснати  и  тримата  кандидати,  е  налице  (според  нея  поне) 
кандидат, който следва да получи нейния глас.
Маргарита  Пешева  също  мисли,  че  този  конкурс  отговаря  на  всички 
определени  от  СЕМ  условия  и  критерии.  Явили  са  се  безспорни 
професионалисти,  които  имат  своето  лице  и  професионална  биография. 
Доволна  е  от  проведеното  събеседване  с  тримата  кандидати  –  и  тримата  са 
показали  творческа  и  професионална  зрялост.  Смята,  че  в  конкурса  има 
кандидат, за когото би могла да гласува.
Юлиана Тончева  не мисли, че трябва да повтаря казаното от колегите си – 
напълно споделя изказаните мнения. Убедена е, че тримата кандидати, които 
по-рано  същия  ден  СЕМ е  изслушал,  са  достойни  финалисти  и  са  показали 
изключително добра подготовка и желание, както и интересни идеи. Дълбоко се 
надява,  че  в  един момент  онези  интересни идеи,  които  всеки  един от  тях  е 
представил  като  “ноу  хау”,  като  нещо  по-различно,  предвид  бъдещето  на 
Радиото, биха могли да получат един перфектен обобщен вариант, в който да се 
реализират тези интересни идеи. Юлиана Тончева също смята, че ще е малко 
трудно  наистина  измежду  тримата  достойни  кандидати  да  намерят  най-
достойният, но е убедена, че има такъв, за когото ще гласува.
Лилия  Райчева  изказа  мнението  си,  че  този  е  един  много  силен  конкурс. 
Смята, че не само днешните трима финалисти, но всички, които са се явили на 
този конкурс са представили хубави концепции; всички са били с подчертана 
грижа към БНР, с една много голяма отговорност за това как ще се развива 
Радиото  като  национален  обществен  оператор  през  следващите  години.  В 
концепциите  и  на  тримата  финалисти  са  проличали  мерки,  които  те 
възнамеряват да предприемат във връзка с осъвременяването на една толкова 
традиционна  и  всъщност,  класическа  за  нашата  страна  медия  като  радиото. 
Хубаво би било, разбира се, познанията и идеите на всички да бъдат използвани 
в по-нататъшното развитие на радиото и смята, че никой от тях няма да откаже 
да направи това. Смята, че конкурсът е силен и се надява, че кандидатът, който 
ще получи най-много от гласовете на СЕМ, наистина ще може да осъществи с 
помощта на колектива на цялото Радио своите идеи през следващия мандат.
Мария Стефанова  е много доволна и щастлива от начина,  по който СЕМ е 
провел този конкурс. Пристрастна е към Радиото, или по-точно, пристрастена е 
към радиото, в което е израснала професионално. За сетен път се е уверила, че в 
“старата къща” (както служителите в БНР го наричат)  има достойни кадри и 
днес  са  се  явили  равностойни  финалисти.  За  нея  лично  ще  бъде  трудно  да 
избере един от тримата.
Изказвайки  благодарност  на  своите  колеги  –  членовете  на  Съвета,  на 
техническата  комисия и на цялата  администрация на Съвета,  организирала и 
провела всичките етапи  на този конкурс,  Райчо Райков каза,  че застава  зад 
всичко казано от колегите си. Смята, че и от гледна точка на изискванията и на 
критериите,  СЕМ може да  пристъпи към един избор.  Райчо Райков  покани 
Председателя  на  техническата  комисия,  Тома  Иванов,  да  подходи  към 
процедурата по избора.
Тома Иванов даде думата на Веселина Петрова, която да изложи регламента на 
гласуването.
Веселина  Петрова  поясни,  че  съгласно  решението  на  Съвета  за  електронни 
медии всеки от членовете  на СЕМ има право да гласува за един от тримата 
кандидати. Ако в кутията, след преброяването на гласовете, има празен плик, 
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това  означава  “въздържал  се”.  Ако  след  първото,  проведено  от  Съвета 
гласуване,  нито  един  от  тримата  кандидати  не  събере  пет  гласа,  ще  бъде 
проведено следващо заседание при същия дневен ред и с гласуване по същия 
начин. Ако и на второто проведено заседание след гласуването не се постигнат 
изискваните  от  закона  пет  гласа,  ще  се  пристъпи  към  следващо  –  трето, 
гласуване. Ако и на него, никой от кандидатите не спечели най-малко пет гласа, 
СЕМ ще прекрати конкурса.
Тома Иванов допълни, че, ако има две бюлетини в един плик – този плик се 
счита за недействителен. Празен плик означава “въздържал се”.
Тома  Иванов пристъпи  към проверка  на  кутията  –  всички  присъстващи  се 
увериха, че тя е празна. След това на членовете на СЕМ бе даден по един празен 
плик и по три бюлетини.  Тома Иванов напомни, че бюлетината,  която всеки 
член на Съвета ще постави в своя плик (в кабината), следва да бъде сгъната на 
две.
След направените разяснения членовете на Съвета пристъпиха към гласуване в 
следната  поредност:  1.  Стефан  Димитров;  2.  Марко  Семов;  3.  Мария 
Стефанова; 4. Лилия Райчева; 5. Райчо Райков; 6. Тома Иванов; 7. Юлиана 
Тончева; 8. Маргарита Пешева; 9. Райна Николова.
След проведеното гласуване Тома Иванов пристъпи към следващото действие 
– разбърка кутията,  отвори капака и започна да изважда и отваря пликовете, 
съдържащи гласуването на членовете на СЕМ, както следва: 
първи плик, от който извади бюлетина с името Поля Станчева; 

втори плик -  бюлетина с името на Георги Папакочев; 

трети плик – бюлетина с името на Поля Станчева; 

четвърти плик  - бюлетина с името на Поля Станчева; 

пети плик – бюлетина с името на  Георги Папакочев; 

шести плик – бюлетина с името на Поля Станчева; 

седми плик – бюлетина с името на Александър Велев; 

осми плик – бюлетина с името на   Поля Станчева; 

девети плик – бюлетина с името на Поля Станчеваева.

Тома Иванов обяви резултата – шест гласа “за” Поля Станчева, два гласа 
“за”Георги Папакочев, и един глас “за” Александър Велев. 
В  резултат  на  проведеното  гласуване  за  Генерален  директор  на  БНР  бе 
избрана Поля Станчева.

Мария  Стефанова  отвори  кутията  на  провелите  гласуване  за   избор  на 
генерален  директор  на  БНР  журналисти.  От  18  гласували  резултатът  бе 
следният:  Георги  Папакочев,   Поля  Станчева,  Георги  Папакочев,  Поля 
Станчева,  Поля  Станчева,  Валери  Тодоров,  Александър  Велев,  Георги 
Папакочев, Поля Станчева, празна бюлетина, Георги Папакочев, Поля Станчева, 
Поля Станчева, Поля Станчева, Поля Станчева, Поля Станчева, Поля Станчева, 
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Георги  Папакочев,  т.е.  10  гласа  “за”  Поля  Станчева,  5  гласа  “за  “  Георги 
Папакочев, 1 глас “за” Валери Тодоров, 1 глас “за” Александър Велев и една 
празна бюлетина.
Тома  Иванов  отбеляза,  че  съотношението  на  гласовете  на  журналистите  е 
почти същото, както и на гласовете на СЕМ. 
Райчо Райков благодари на журналистите и закри заседанието, на което  г-жа 
Поля Станчева бе избрана за генерален директор на БНР.

Приложени документи към Протокол № 42:
1. Запечатан плик (подпечатан с печата  на СЕМ), съдържащ резултатите  от 

проведеното гласуване на СЕМ за избор на генерален директор на БНР.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Лилия Райчева Маргарита Пешева
 ........................ ......................

Мария Стефанова Марко Семов
....................... .......................

Райна Николова Стефан Димитров
 ....................... ....................... 

Тома Иванов              .................. ЮлианаТончева   .....................
Райчо Райков 
Председател 
   на СЕМ

   .....................
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